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З А П И С Н И К 
 са  58.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 22. јула 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 38 посланика. Одсуство су оправдали: Сеад 
Јамакосмановић, Азра Хаџиахметовић, Јован Тодоровић и Хаџи Јован Митровић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали предсједавајући Никола Шпирић, 
министри: Тарик Садовић, Бариша Чолак и Средоје Новић, те замјеници министара: Мијо Крешић, 
Живко Марјанац и Младен Симић. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
ЕУПМ-а, УСАИД ПСП у БиХ, Амбасаде Велике Британије те невладине организације Центри 
цивилних иницијатива. 

Предсједавајући Бериз Белкић образложио је измјене и допуне предложеног дневног реда.  
Денис Бећировић предложио је да се дневни ред допуни тачком: Разматрање безбједносне 

ситуације у Тузланском кантону и Тузли, с посебним освртом на закључке ванредне сједнице 
Општинског вијећа Тузла (достављени Парламентарној скупштини БиХ 07. 07. 2009. године). 

Ремзија Кадрић је, у вези са тачком 21. Потврђивање Одлуке предсједавајућег Савјета 
министара БиХ о смјени министра безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег Савјета 
министара БиХ Тарика Садовића, казао да је материјал за ову тачку недовољан и затражио да се 
достави писмо СДА везано за смјену како би се и о томе могла водити расправа.  

Предсједавајући Бериз Белкић констатовао је да су представници Савјета министара БиХ 
који присуствују сједници чули овај предлог за допуну материјала. Затим је дао на гласање 
предлог Дениса Бећировића за допуну дневног реда.   

Дом је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске пет), једним „против“ и 
осам гласова „уздржан“, усвојио предлог Дениса Бећировића за допуну дневног реда. 
  

Предсједавајући  је за 58. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 57. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

а)  Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања; 

3. Захтјев посланика Странке за Босну и Херцеговину за разматрање Предлога закона о 
допуни Закона о платама и накнадама у институцијама БиХ по хитном поступку, у складу 
са чланом 127. Пословника; 

4. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 
измјенама Закона о акцизама у БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. 
Пословника;  
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5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјени и допуни Оквирног 

закона о високом образовању БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 
6. Захтјев посланика Адема Хускића за разматарање Предлога закона о допуни Закона о 

службеном гласилу БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника; 
7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности саобраћаја на 

путевима у БиХ, предлагач: Заједничка комисија за људска права, права дјетета, младе, 
имиграцију, избјеглице, азил и етику (друго читање); 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о платама и накнадама у институцијама 
Босне и Херцеговине (друго читање); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о спорту у БиХ, предлагач: посланик 
Денис Бећировић (друго читање); 

10. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ, с Мишљењем 
Уставноправне комисије  (предлагач: Комисија за остваривање равноправности полова); 

11. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о слободи приступа информацијама у БиХ, 
предлагачи: посланици Сефер Халиловић, Винко Зорић, Мирко Околић, Шемсудин 
Мехмедовић, Денис Бећировић, Велимир Јукић и Адем Хускић (прво читање); 

12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 
о измјени Закона о државној химни БиХ (закон у првом читању); 

13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 
о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ, предлагачи: посланици Екрем Ајановић, 
Адем Хускић и Ремзија Кадрић (закон у првом читању); 

14. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Иницијативи 
посланика Садика Ахметовића за уврштавање у дневни ред Представничког дома тачке: 
„Проглашење 11. јула Даном сјећања у цијелој Босни и Херцеговини на жртве геноцида 
који је 1995. године почињен у Сребреници“; 

15. Разматрање Гендер акционог плана Савјета министара БиХ и препорука УН-овог 
Комитета за елиминацију дискриминације жена с предлогом закључака Комисије за 
остваривање равноправности полова; 

16. Специјални извјештај Омбудсмена за људска права БиХ у вези са жалбама жена ради 
права на накнаде плата за вријеме породиљског одсуства; 

17. Информација о лишавању слободе у Републици Хрватској Вјекослава Вуковића, 
помоћника министра безбједности, и активностима предузетим након тог догађаја; 

18. Именовање чланова Савјета Регулаторне агенције за комуникације (предлог Савјета 
министара БиХ); 

19. Именовање предсједника, замјеника предсједника и чланова Независног одбора и Одбора 
за жалбе грађана као независних тијела полицијске структуре БиХ (предлог Ад хок 
заједничке комисије за спровођење процедуре именовања Независног одбора и Одбора за 
жалбе грађана); 

20. Потврђивање Одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о смјени министра 
безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег Савјета министара БиХ Тарика Садовића; 

21. Предлог одлуке о допуни Одлуке о именовању чланова Савјета националних мањина БиХ 
(предлагач: Заједничка комисија за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, 
избјеглице, азил и етику); 

22. Разматрање „Закључака о штетности антидејтонског и једностраног дјеловања 
предсједника Републике Србије Бориса Тадића у држави Босни и Херцеговини“ – 
предлагач: посланик Денис Бећировић; 

23. Разматрање безбједносне ситуације у Тузланском кантону и Тузли, с посебним освртом на 
закључке ванредне сједнице Општинског вијећа Тузла (достављени Парламентарној 
скупштини БиХ 07. 07. 2009. године); 

24. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о успостављању Регионалне школе за јавну управу (ReSPA), 
б)   Додатног протокола уз Европску конвенцију о узајамној помоћи у кривичним  
      стварима, 

            ц)   Конвенције о процјени околинских утицаја у прекограничном контексту – Espoo  
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                   (Финска), 25. фебруара 1991. године, 
             д)   Конвенције о спречавању већих индустријских незгода, бр. 174. из 1993. године, и  
                   Препорука о спречавању већих индустријских незгода, бр. 181. из 1993. године,  
                   Међународне организације рада, 
             е)   Препоруке о отварању радних мјеста у малим и средњим предузећима, бр. 189. из  
                   1998. године, Међународне организације рада, 
             ф)  Препоруке о промовисању задруга, бр. 193. из 2002. године, Међународне  
                   организације рада, 
              г)  Препоруке која се односи на листу професионалних обољења, бр. 194. из 2002. године,  
                   Међународне организације рада, 
              х)  Препоруке о развоју људских потенцијала, образовању, оспособљавању и сталном  
                    усавршавању, бр. 195. из 2004. године, Међународне организације рада, 
              и)  Препоруке која се тиче радног односа, бр. 198. из 2006. године, Међународне  
                    организације рада. 

 
 

Ад. - 1.  Усвајање Записника са 57. сједнице Представничког дома 
 
Није било расправе о Записнику. 
Записник  са 57. сједнице усвојен је са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 25, из 

Републике Српске 10), једним „против“ и једним гласом „уздржан“. 
      
Ад. - 2.  Посланичка питања 
  

Одговоре су коментарисали Садик Бахтић и Ремзија Кадрић. 
Није било питања у оквиру коментара на добијене одговоре. 

 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 

Шефик Џаферовић: 
“Докле се стигло са реализацијом биометријског пасоша у БиХ? Да ли, уз појачане напоре 

свих нас у БиХ, постоји могућност да БиХ још током октобра или почетком октобра, прије 
доласка Мониторинг тима ЕУ, почне издавати биометријске пасоше?”  

(Министар цивилних послова, Средоје Новић, на сједници је усмено одговорио на ово 
питање.) 

 
  Денис Бећировић: 
 “Како је могуће да генерални директор и два замјеника генералног директора Дирекције за 
цивилно ваздухопловство БиХ и данас обављају наведене функције, односно које су правне 
радње предузете у том смислу, јер им је мандат истекао чак прије три године?” 
 

Садик Бахтић: 
''1. Да ли сте имали информацију и шта сте предузели поводом четничког оргијања  
     Равногорског четничког покрета на улицама Сребренице, само дан након џеназе у  
     Поточарима, гдје су укопане 534 нове жртве геноцида? 
2. Шта планирате урадити, предузети у наредном периоду да БиХ буде уврштена на 

Бијелу шенгенску листу и да у пакету са осталим земљама западног Балкана успостави 
безвизни режим са земљама ЕУ?'' 

 
Мехмед Суљкановић: 
„Каква је судбина закључака са 47. сједнице Представничког дома, одржане 4. марта 2009. 

године, а везано за усвајање Закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ?“ 
 
 



 4
Бајазит Јашаревић: 

 „Колико је прикупљено јавних прихода на јединствени рачун по основу ПДВ-а, акциза и 
царина и колико је то у односу на план за период од 01. 01. 2009. до 30. 06. 2009. године? Молим 
да се изнесу оцјене разлога због којих је дошло до смањења у прикупљању јавних прихода по 
основу ПДВ-а, акциза и царина. Да ли постоји програм за ефикаснији рад Управе за индиректно 
опорезивање који се реализује у 2009. години? Ако постоји, молим да се уз одговор достави и 
програм за ефикаснији рад Управе за индиректно опорезивање.“ 
  

Шемсудин Мехмедовић: 
„На основу којих прописа су донесене одлуке Агенције за поштански саобраћај о висини 

трошкова за издавање лиценце?“  
 

Лазар Продановић: 
„ Да ли је и, ако јесте, када планирано формирање царинске испоставе Братунац?“ 

 
Рифат Долић: 
Упутио је посланичку иницијативу финансијским полицијама у Федерацији БиХ и 

Републици Српској „за контролу пословања и контролу законитости рада микрокредитних 
организација у БиХ и предузимање мјера због примјене лихварских камата и подстицања 
негативних посљедица финансијске кризе и рецесије у БиХ“.  
  

Ремзија Кадрић: 
„Ко је основао Трговачко друштво „Рива - Трпањ“ Друштво са ограниченом 

одговорношћу и која му је основна дјелатност? А у вези с тим, и друго потпитање - из којих 
разлога није именовано руководство Дирекције за управљање пасивним подбилансом предузећа 
и банака а требало је бити именовано с циљем спровођења Анекса г)  Споразума о питању 
сукцесије бивше СФРЈ?“ 
 

Адем Хускић: 
          ''1.    Да ли компанија „Електропренос БиХ“ нормално функционише у складу са законом? 

2. Ко и зашто оспорава спроведену реформу електросектора у БиХ, те тако доводи у 
питање извршавање међународних обавеза које је БиХ преузела? 

3. Да ли Централна изборна комисија БиХ води имовинске картоне начелника општина 
те државних службеника запослених у органима за контролу пореских обвезника, и да 
ли СИПА прати начин стицања богатства наведених категорија грађана?'' 

 
Бранко Докић: 
 „Да ли је формирана експертна радна група по закључку оба дома Парламентарне 

скупштине, а у нашем дому је то било 3. децембра 2008. године, по којем се тражи од Савјета 
министара БиХ да оснује радну групу у којој би били експерти из области јавног емитовања са 
задатком да процијене усклађеност Закона о јавном РТВ систему БиХ и Закона о Јавном РТВ 
сервису БиХ са Уставом БиХ и европским стандардима из ове области, те да на основу тога буде 
сачињен предлог за евентуалне измјене и допуне овог закона?“ 
 

Драго Калабић: 
1. Иницијатива је Представничком дому да формира Истражну комисију са задатком да 

провјери наводе о расподјели ЦЕМТ дозвола у Министарству комуникација и транспорта. 
2. Да ли ће бити прихваћена идеја да се на платоу Парламентарне скупштине БиХ поставе 

бисте добитника Нобелове награде из БиХ?   
 

Салко Соколовић: 
„Када ће господин Алагић, па самим тим и надлежно министарство и агенција у којој је 

радио, сазнати да је против њега обустављена истрага, да би се могао вратити на посао?“ 
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Хусеин Нанић:  
„Ја тражим од Министарства за људска права и избјеглице да ми се достави Информација 

о плану и утрошку средстава за повратак као и критеријуми по којима су средства одобрена у 
2009. години, укључујући и средства фонда, значи средства која су удружена - ентитетска и 
средства државног министарства.“  
 

Селим Бешлагић: 
„Како су изабрани шефови дисциплина у Клиничком центру Сарајево а како је то 

регулисано Статутом Клиничког центра у Сарајеву?“ 
   

Велимир Јукић: 
 „Постављам питање Савјету министара БиХ, СИПА-и, ОБА-и, ентитетским и кантоналним 
МУП-овима и надлежним тужилаштвима - шта раде и шта предузимају у сузбијању све 
учесталије појаве затварања или гашења, престанка с радом одређених предузећа и оснивању 
нових која настављају радити исти посао у истим просторијама, са истим запосленицима и 
заправо само су промијенила име?“ 
 

Азра Алајбеговић: 
 „Ја молим да ми се достави извјештај о досадашњем раду Агенције за развој високог образовања, 
као и извјештај о досадашњем раду Међуректорске конференције.“ 
  

Винко Зорић: 
„Зашто се БХТ одлучила на забрану само једне ријечи (жупаније) у свом програму?“  

 
Милорад Живковић: 

''1. Да ли је Колегијум Тужилаштва БиХ разматрао и евентуално донио Одлуку да  
      потјернице Тужилаштва из Републике Српске (претпостављам да се односи на оне које  
      третирају ратне злочине) претходно морају бити прегледане и одобрене искључиво у 
      Тужилаштву БиХ? 
2. Да ли Министарство цивилних послова БиХ располаже информацијом о томе да ли су у 

ентитетским министарствима припремљени законски или подзаконски акти који говоре о 
правима и обавезама  примаља - бабица, с обзиром да  они не могу бити донесени на нивоу БиХ, 
јер је у питању искључива надлежност ентитета? Такође, молим да ми се доставе подаци на 
који начин се тренутно у ентитетима у складу са постојећом легислативом врши едукација 
и стручно образовање и усавршавање особа које су бабице – примаље или то намјеравају 
бити? Да ли министарства сарађују по овим питањима са Удружењем бабица у БиХ, с 
обзиром да сам у контакту с њима и стекао сам утисак да имају конструктивне предлоге у 
смјеру побољшања постојећег стања и праксе?'' 

 
  Садик Ахметовић: 

„12. јула у Братунцу су боравила три посланика из Републике Србије и директно потпиривала 
међунационалну мржњу на подручју источне БиХ, што је допринијело или доприноси дестабилизацији 
укупних односа на том подручју. Шта је Министарство иностраних послова БиХ предузело и да ли је 
упутило икакав протест, ноту Министарству иностраних послова Републике Србије, Републици Србији?“ 
 
Ад. - 3. Захтјев посланика Странке за Босну и Херцеговину за разматрање Предлога закона  
             о допуни Закона о платама и накнадама у институцијама БиХ по хитном поступку, у  
            складу са чланом 127. Пословника 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 У име предлагача дискутовао је Садик Бахтић, а у расправи су учествовали: Бакир 
Изетбеговић, Драго Калабић, Садик Бахтић, Садик Ахметовић, Хусеин Нанић, Ремзија Кадрић, 
Јозо Крижановић, Салко Соколовић, Милорад Живковић, Адем Хускић, Шефик Џаферовић, Азра 
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Алајбеговић, Јерко Иванковић Лијановић, Славко Јовичић, Златко Лагумџија и Милица 
Марковић. 

Приликом гласања, ''за'' је било 18 посланика (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске 
два), ''против'' 15, ''уздржана'' два. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске 
већине и да ће Колегијум накнадно обавити усаглашавање.  
 
Ад. - 4.  Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о  
              измјенама Закона о акцизама у БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127.  
             Пословника 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали Јерко Иванковић 
Лијановић и Бајазит Јашаревић.  
 „За“ захтјев за хитни поступак гласало је девет посланика, „против“ 26, „уздржана“ су 
била два. Захтјев није усвојен. Затим се Дом, у складу са Пословником, изјаснио о скраћеној 
процедури. „За“ је било 12 посланика, „против“ 23, „уздржана“ три. Предсједавајући је 
констатовао да ће се Предлог закона о измјенама Закона о акцизама у БиХ разматрати у редовној 
процедури.  
 
Ад. - 5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјени и допуни  
                Оквирног закона о високом образовању БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127.  
                Пословника 
 
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 Дом је са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске девет), три „против“ и 
једним гласом „уздржан“ усвојио захтјев за хитни поступак. 
 Затим је, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 25, из Републике Српске девет), једним 
„против“ и три гласа „уздржан“, усвојен Предлог закона о измјени и допуни Оквирног закона о 
високом образовању БиХ. 
 
Ад. - 6. Захтјев посланика Адема Хускића за разматарање Предлога закона о допуни Закона 
             о службеном гласилу БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126.  
             Пословника 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене након којих није било расправе. 
 Приликом гласања, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 25, из Републике Српске пет), 
седам „против“ и једним гласом „уздржан“ усвојен је захтјев за скраћени поступак. 
 
Ад. - 7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности саобраћаја  
             на путевима у БиХ, предлагач: Заједничка комисија за људска права, права дјетета,  
            младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику (друго читање) 
  

Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основама  безбједности саобраћаја на 
путевима у БиХ, предлагач: Заједничка комисија за људска права, права дјетета, младе, 
имиграцију, избјеглице, азил и етику усвојен је у другом читању једногласно - са 38 гласова „за“ 
(из Федерације БиХ 26, из Републике Српске 12). 
 
Ад. - 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о платама и накнадама  у  
             институцијама Босне и Херцеговине (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Комисија за финансије и буџет 
усвојила Закон у предложеном тексту, те да Славко Јовичић у пленарној фази брани 13 
амандмана.  

Није вођена расправа. 
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Приликом гласања, Дом се најприје изјаснио о амандманима Славка Јовичића. Обављено 

је јединствено гласање. Амандмани нису усвојени – „за“ је било шест посланика, „против“ 20, 
„уздржано“ 12 посланика. 

Након тога, приступило се гласању о Предлогу закона. „За“ су била 22 посланика (из 
Федерације БиХ 20, из Републике Српске два),''против'' пет и ''уздржано'' 10. Предсједавајући је 
констатовао да нема довољне ентитетске већине, та да ће Колегијум накнадно обавити 
усаглашавање о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о платама и накнадама у другом 
читању. 

 
Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама  Закона о спорту у БиХ, предлагач:  
             посланик Денис Бећировић (друго читање) 
  
 Предсједавајући је рекао да је Уставноправна комисија прихватила Закон у предложеном 
тексту, као и да у пленарној фази није било амандмана. 
 Није било расправе ни у оквиру ове тачке.  
 Предлог закона о измјенама и допунама  Закона о спорту у БиХ, предлагача посланика 
Дениса Бећировића, усвојен је у другом читању са 36 гласова „за“ (из Федерације БиХ 26, из 
Републике Српске 10), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 10. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ, с Мишљењем  
               Уставноправне комисије  (предлагач: Комисија за остваривање равноправности 
               полова) 
 

Предсједавајући је подсјетио да Уставноправна комисија није подржала принципе 
Предлога закона. У расправи су учествовали: Винко Зорић, Шефик Џаферовић, Славко Јовичић, 
Азра Алајбеговић, Јозо Крижановић, Момчило Новаковић, Велимир Јукић, Милица Марковић, 
Мирјана Малић, Мартин Рагуж, Бакир Изетбеговић, Лазар Продановић, Сефер Халиловић, Екрем 
Ајановић, Златко Лагумџија, Ремзија Кадрић, Милорад Живковић и Славко Матић.  

Дом није прихватио Мишљење Уставноправне комисије („за“ је гласало 16 посланика, 
„против“ 16 „уздржано“ шест), што значи да се Предлог закона о измјенама и допунама Изборног 
закона БиХ враћа Комисији ради поновног разматрања и достављања Мишљења Дому. 

Након тога, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске осам), седам 
„против“ и четири гласа „уздржан“, усвојени су закључци које је у расправи предложио Винко 
Зорић, а који гласе: 

1. Не прихвата се мишљење Уставноправне комисије о Предлогу закона о измјенама и 
допунама Изборног закона БиХ, предлагача Комисије за остваривање 
равноправности полова. 

2. Комисија ће поново размотрити Предлог закона и израдити ново мишљење у року од 
30 дана. 

3. Ако мишљење поново буде негативно, Уставноправна комисија ће јасно и 
аргументовано образложити разлоге за одбијање принципа  Закона, у складу са 
чланом 107. став (1) Пословника Представничког дома.  

 
 
Ад. - 11. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о слободи приступа 
               информацијама у БиХ – предлагачи: посланици Сефер Халиловић, Винко Зорић,  
               Мирко Околић, Шемсудин Мехмедовић, Денис Бећировић, Велимир Јукић и Адем  
               Хускић (прво читање) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег у расправи су учествовали: Сефер Халиловић, 
Ремзија Кадрић, Славко Јовичић и Винко Зорић. 

Предлог закона из ове тачке усвојен је у првом читању једногласно - са 38 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 26, из Републике Српске 12). 
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Након тога, Дом се изјаснио о закључцима које су у расправи предложили Славко 

Јовичић и Ремзија Кадрић. 
Закључак Славка Јовичића усвојен је са 21 гласом „за“ (из Федерације БиХ 13, из 

Републике Српске осам), четири „против“ и 10 гласова „уздржан“. Закључак гласи: 
„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује надлежне институције 

БиХ (СИПА-у и Тужилаштво) да, у оквиру својих законских овлашћења, проведу све мјере 
и радње и да утврде износе и утрошак донација које су стигле у БиХ, од 1996. године па све 
до данас, те да након завршеног посла комплетан материјал доставе Истражној комисији 
Представничког дома за утврђивање трошења донаторских средстава.“ 

„За“ предлог закључка Ремзије Кадрића гласала су 22 посланика (из Федерације БиХ 18, 
из Републике Српске четири), „против“ пет, „уздржано“ осам посланика. Због недовољне 
ентитетске већине Колегијум је одмах обавио усаглашавање. Сагласност није постигнута. У 
другом кругу гласања закључак је усвојен са 21 гласом „за“, осам „против“ (из Федерације БиХ 
један, из Републике Српске седам) и шест гласова „уздржан“. Закључак гласи: 

„Сугерише се члановима Истражне комисије за утврђивање трошења донаторских 
средстава да рад у Комисији обављају без накнаде.“ 
 
 Ад. - 12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
               закона о измјени Закона о државној химни БиХ (закон у првом читању) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да Колегијум није постигао сагласност. 
 У другом кругу гласања Предлог закона о измјени Закона о државној химни БиХ усвојен 
је у првом читању са 26 гласова „за“, осам „против“ (из Републике Српске) и три гласа 
„уздржан“.  

 
Ад. - 13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу  
               закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ, предлагачи: посланици  
               Екрем Ајановић, Адем Хускић и Ремзија Кадрић (закон у првом читању) 
 

Колегијум није постигао сагласност ни о овом предлогу закона.  
 У другом кругу „за“ су гласала 23 посланика, „против“ 10 (из Републике Српске), „уздржана“ 
четири посланика. Дакле, Предлог закона је одбијен, с обзиром да су двије трећине посланика из 
Републике Српске гласала „против“.  
 
Ад. - 14.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
              Иницијативи посланика Садика Ахметовића за уврштавање у дневни ред 
              Представничког дома тачке: „Проглашење 11. јула Даном сјећања у цијелој Босни  
              и Херцеговини на жртве геноцида који је 1995. године почињен у Сребреници“  
 

Такође, сагласност није постигнута ни о Иницијативи из ове тачке. 
У другом кругу гласања,  „за“ је било 26 посланика, „против“ 10 (из Републике Српске), 

„уздржан“ један посланик – Иницијатива није усвојена. 
  

Ад. - 15. Разматрање Гендер акционог плана Савјета министара БиХ и препорука УН-овог  
                Комитета за елиминацију дискриминације жена са предлогом закључака Комисије  
               за остваривање равноправности полова 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Кратко је дискутовао Винко Зорић.  

Гендер акциони план Савјета министара БиХ и препоруке УН-овог Комитета за 
елиминацију дискриминације жена примљен је к знању једногласно - са 37 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 25, из Републике Српске 12).  
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Након тога, са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 26, из Републике Српске девет), два 

„против“ и једним гласом „уздржан“ усвојени су закључци Комисије за остваривање 
равноправности полова, који гласе: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ упознат је са сљедећим 
документима: 

      а) Гендер акционим планом Савјета министара БиХ и 
      б) Закључним коментарима Комитета за елиминацију дискриминације жена за Босну  
          и Херцеговину. 
2. Представнички дом даје пуну подршку Гендер акционом плану Савјета министара 

БиХ и захтијева његово пуно сровођење, те тражи да га Савјет министара БиХ 
годишње извјештава  о спровођењу  ГАП-а посредством надлежне парламентарне 
комисије. 

3. Представнички дом поздравља напредак остварен у спровођењу препорука  
Комитета за елиминацију дискриминације жена, те позива на даље улагање напора 
за потпуно спровођење  препорука. 

4. Представнички дом наставиће испуњавати обавезе из препорука Комитета за 
елиминацију дискриминације жена, које се односе на усклађивање закона са Законом 
о  равноправности полова у БиХ. 

5. Представнички дом приступиће усаглашавању Изборног закона БиХ са Законом о  
равноправности полова у БиХ, ради повећања удјела  жена у органима законодавне  
власти, те даје подршку Комисији за остваривање равноправности полова 
Представничког дома за израду предлога измјена и допуна Изборног закона БиХ. 

 
 
Ад. - 16. Специјални извјештај Омбудсмена за људска права БиХ у вези са жалбама жена  
               ради права на накнаде плата за вријеме породиљског одсуства  
 
 Након уводних напомена предсједавајућег у расправи су учествовали: Бакир Изетбеговић, 
Милорад Живковић, Мирјана Малић, Садик Ахметовић, Шефик Џаферовић, Момчило 
Новаковић, Хусеин Нанић, а затим се Дому обратила омбудсмен за људска права БиХ Јасминка 
Џумхур. 
 Приликом гласања „за“ је било 26 посланика (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске 
два), „против“ осам и два „уздржана“. Због недовољне ентитетске већине, предсједавајући је 
одмах спровео усаглашавање. Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу „за“ је било 
28 посланика, „против“ 10 (из Републике Српске), „уздржаних“ није било. Предсједавајући је 
констатовао да Специјални извјештај Омбудсмена за људска права БиХ у вези са жалбама жена 
ради права на накнаде плата за вријеме породиљског одсуства није усвојен.  
 Након изјашњавања о Извјештају, Дом је, са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из 
Републике Српске 11), без гласова „против“ и осам гласова „уздржан“, усвојио предлог закључка 
који је у расправи изнио Милорад Живковић. Закључак гласи: 

„Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 30 дана, у сарадњи са Канцеларијом 
омбудсмена за људска права БиХ, нађе правни пут, у складу са Уставом БиХ и релевантним 
законским рјешењима, а који би омогућио остваривање права на накнаде плата за вријеме 
породиљског одсуства женама запосленим у институцијама БиХ.“ 
 
 
Ад. - 17. Информација о лишавању слободе у Републици Хрватској Вјекослава Вуковића,  
               помоћника министра безбједности, и активностима предузетим након тог догађаја 

 
Предсједавајући је у уводним напоменама, поред осталог, подсјетио на Мишљење 
Заједничке комисије за одбрану и безбједност која је констатовала да Савјет министара 
БиХ није поступио у складу са закључцима са 44. сједнице, одржане 21. јануара 2009, и 47. 
сједнице, одржане 4. марта 2009, односно да није доставио цјеловиту информацију са 
предлогом одређења према овом догађају.  
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 У расправи су учествовали: Мирко Околић, Селим Бешлагић и министар безбједности 
Тарик Садовић. 
 Мишљење Заједничке комисије прихваћено је са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из 
Републике Српске 12), без гласова „против“ и четири гласа „уздржан“ и закључено је да се Савјет 
министара БиХ задужи да приступи реализацији закључака са 44. сједнице. 
 
Ад. - 18. Именовање чланова Савјета Регулаторне агенције за комуникације (предлог  
               Савјета министара БиХ) 
              
            Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је Комисија за саобраћај и 
комуникације предложила Дому да одгоди изјашњавање о предлогу Савјета министара БиХ за 
именовање чланова Савјета Регулаторне агенције за комуникације БиХ, и то до коначне одлуке 
по захтјеву РАК-а БиХ за аутентично тумачење члана 36. ст. 2. и 3. и члана 40. став 1. Закона о 
комуникацијама и окончања законом прописане процедуре потврде именовања генералног 
директора Агенције. 

У расправи су учествовали: Бранко Докић, Шемсудин Мехмедовић, Момчило Новаковић, 
Селим Бешлагић, Садик Бахтић, Хусеин Нанић, Мартин Рагуж, Нико Лозанчић, Шефик 
Џаферовић, предсједавајући Савјета министара БиХ Никола Шпирић, Милорад Живковић, Садик 
Ахметовић и Јозо Крижановић. 

Дом се изјашњавао о Мишљењу Комисије. „За“ су била 23 посланика (из Федерације БиХ 
21, из Републике Српске два), „против“ 13, „уздржана“ два. Одмах је спроведено усаглашавање 
због недовољне ентитетске већине. Сагласност није постигнута. У другом кругу „за“ су била 23 
посланика, „против“ 13 (из Федерације БиХ три, из Републике Српске 10), „уздржана“ два. 
Предсједавајући је констатовао да Мишљење Комисије за саобраћај и комуникације није 
прихваћено те је закључено да се предлог Савјета министара БиХ за именовање чланова Савјета 
Регулаторне агенције за комуникације БиХ врати Комисији ради поновног разматрања и 
достављања Дому Мишљења о наведеном предлогу.   

 
Ад. - 19. Именовање предсједника, замјеника предсједника и чланова Независног одбора и  
               Одбора за жалбе грађана као независних тијела полицијске структуре БиХ  
               (предлог Ад хок заједничке комисије за спровођење процедуре именовања  
               Независног одбора и Одбора за жалбе грађана)  
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Није било расправе. 
 Дом је са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12), једним „против“ 
и четири гласа „уздржан“ прихватио предлог Ад хок комисије и за чланове Независног одбора 
именовао: Жику Крунића (Србин), Бакира Даутбашића (Бошњак), Мату Јозића (Хрват), 
Виктора Дадића (Хрват), Љубомира Куравицу (Србин), Енеса Обралију (Бошњак), Драгана 
Савића (Србин), Станка Нуића (Хрват) и Зију Кадића (Бошњак). Жико Крунић је именован 
за предсједника, Бакир Даутбашић за првог замјеника, а Мато Јозић за другог замјеника 
предсједника Независног одбора. 
 Са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12), два „против“ и три гласа 
„уздржан“, за чланове Одбора за жалбе грађана именовани су: Мате Милетић (Хрват), Амела 
Башић (Бошњакиња), Борислав Радић (Србин), Даница Берић (Хрватица), Ермин Пешто 
(Бошњак), Маријан Милићевић (Србин) и Хамида Карчић (Бошњакиња). Мате Милетић је 
именован за предсједника, Амела Башић за првог замјеника, а Борислав Радић за другог 
замјеника предсједника Одбора за жалбе грађана. 
 
Ад. - 20. Потврђивање Одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о смјени министра   
               безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег Савјета министара БиХ Тарика 
               Садовића 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
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 У оквиру ове тачке вођена је дужа расправа у којој су учествовали: предсједавајући 
Савјета министара БиХ Никола Шпирић, Мехмед Суљкановић, Екрем Ајановић, Јозо 
Крижановић, Рифат Долић, Саво Ерић, Бранко Докић, Милорад Живковић, Адем Хускић, Салко 
Соколовић, Момчило Новаковић, Драго Калабић, Бакир Изетбеговић, Денис Бећировић, Ремзија 
Кадрић, Милица Марковић, Мирко Околић, Садик Бахтић, Садик Ахметовић, Златко Лагумџија, 
Халид Гењац, министар безбједности Тарик Садовић и Мартин Рагуж.  
 Одлука предсједавајућег Савјета министара БиХ о смјени министра безбједности БиХ и 
замјеника предсједавајућег Савјета министара БиХ Тарика Садовића потврђена је са 28 гласова „за“ 
(из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 11), седам „против“ и три гласа „уздржан“.  
 
Ад. - 21. Предлог одлуке о допуни Одлуке о именовању чланова Савјета националних  
               мањина БиХ (предлагач: Заједничка комисија за људска права, права дјетета,  
               младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику) 
              
            Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 Дом је једногласно, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 12), 
усвојио Предлог одлуке о допуни Одлуке о именовању чланова Савјета националних мањина 
БиХ и именовао Хакана Варана (Турчин) за члана Савјета националних мањина БиХ. 
 
Ад. - 22. Разматрање „Закључака о штетности антидејтонског и једностраног дјеловања  
               предсједника Републике Србије Бориса Тадића у држави Босни и Херцеговини“,  
               предлагач: посланик Денис Бећировић 
              
             Предсједавајући је подсјетио да је Дом на претходној сједници, након што Колегијум није 
постигао сагласност, одлучио да се ова тачка уврсти у дневни ред. 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања о закључцима, „за“ су била 23 посланика (из Федерације БиХ 21, из 
Републике Српске два), „против“ девет, пет „уздржано“. Предсједавајући је одмах спровео 
усаглашавање због недовољне ентитеске већине. Колегијум није постигао сагласност. У другом 
кругу „за“ је било 20 посланика, „против“ 10 (из Републике Српске), „уздржана“ три посланика. 
Закључци из ове тачке дневног реда нису прихваћени.  
 
Ад. - 23. Разматрање безбједносне ситуације у Тузланском кантону и Тузли, с посебним  
               освртом на закључке ванредне сједнице Општинског вијећа Тузла (достављени  
               Парламентарној скупштини БиХ 07. 07. 2009. године) 
              
             У расправи су учествовали: Денис Бећировић, Милорад Живковић, Шемсудин 
Мехмедовић, Јозо Крижановић, Драго Калабић, Селим Бешлагић, Бакир Изетбеговић, Садик 
Ахметовић, Денис Бећировић, Хусеин Нанић, Мартин Рагуж, Момчило Новаковић, Славко 
Јовичић, Бајазит Јашаревић, Златко Лагумџија, Садик Бахтић и Бранко Докић.  
 Дом је најприје гласао о закључцима које је у расправи предложио Денис Бећировић. „За“ 
је гласало 27 посланика (уз Федерације БиХ 23, из Републике Српске четири), „против“ пет, 
„уздржана“ два. Није било довољне ентитетске већине па је предсједавајући спровео 
усаглашавање. Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу „за“ је било 26 посланика, 
„против“ 10 (из Републике Српске), „уздржан“ један посланик. Предсједавајући је констатовао да 
Дом није усвојио закључке Дениса Бећировића.  
 Након тога, спроведено је гласања о закључку који је у расправи предложио Милорад 
Живковић. Закључак је усвојен („за“ су гласала 32 посланика /из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске 12/ „против“ један, „уздржана“ три), а гласи: 

„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ позива Савјет министара БиХ 
да у што краћем року реализује закључке Дома, усвојене на 55. сједници, одржаној 10. 06. 
2009. године, поводом расправе о Информацији о стању безбједности у Босни и 
Херцеговини у 2008. години.“  
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Ад. - 24. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о успостављању Регионалне школе за јавну управу (ReSPA), 
б)   Додатног протокола уз Европску конвенцију о узајамној помоћи у кривичним  
       стварима, 

            ц)   Конвенције о процјени околинских утицаја у прекограничном контексту – Espoo  
                   (Финска), 25. фебруара 1991. године, 
            д)   Конвенције о спречавању већих индустријских незгода, бр. 174. из 1993. године, и  
                   Препорука о спречавању већих индустријских незгода, бр. 181. из 1993. године,  
                   Међународне организације рада, 
            е)    Препоруке о отварању радних мјеста у малим и средњим предузећима, бр. 189. из  
                   1998. године, Међународне организације рада, 
            ф)   Препоруке о промовисању задруга, бр. 193. из 2002. године, Међународне  
                   организације рада, 
             г)   Препоруке која се односи на листу професионалних обољења, бр. 194. из 2002. године,  
                   Међународне организације рада, 
            х)   Препоруке о развоју људских потенцијала, образовању, оспособљавању и сталном  
                   усавршавању, бр. 195. из 2004. године, Међународне организације рада, 
            и)   Препоруке која се тиче радног односа, бр. 198. из 2006. године, Међународне  
                   организације рада. 
 
 Предсједавајући је рекао да је Комисија за спољне послове дала позитивно мишљење о 
давању сагласности за ратификацију споразума. 
 Сагласност за ратификацију споразума дата је једногласно - са 36 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 24, из Републике Српске 12).  
  
 

Тиме је реализован дневни ред.  
Предсједавајући је подсјетио да ће наставак 13. заједничке сједнице оба дома бити одржан  

сутра, 24. јула 2009. године, а да је наредна, 59. сједница Дома, планирана за 2. септембар 2009. 
године. Такође је рекао да ће једна сједница Дома, уколико се укаже потреба, бити одржана у 
току августа. 

 
Сједница је завршена у 21.40 часова. 
 
Саставни дио Записника је транскрипт 58. сједнице Представничког дома. 

 
 
 
 
              СЕКРЕТАР                                                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                   ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                                            Бериз Белкић 
          


